

Referat af møde i Nationalpark Thy VENNER 3. april 2019

Til stede: Mads Agerholm (MA), Svend Åge Schytte Pedersen (SÅSP), Peer Nannestad Møller (PNM), Lisbeth Pilgaard (LP), Kirsten Marager (KM) Lone Lærke Krog (LK) og Cathrine Lykke Sørensen (CLS).

Afbud: Karsten Thurøe.

1. Dagsorden godkendt
2. Præcisering i forhold til referat fra generalforsamlingen 18. marts: De frivillige, der tegner kontrakt med frivilligkoordinatoren, er automatisk medlemmer af foreningen. CLS laver løbende en aktuel liste over frivillige med kontrakt. Hun vil også afklare, om der er nogle frivillige, der er "Light". LK lover at rende de opdaterede vedtægter igennem for tekniske/stavemæssige fejl, inden de lægges ud på hjemmeside mm.
3. Nyt fra formanden. A. Et tilbud fra TDC om særlig telefonordning til bestyrelsen er ikke relevant. B. Der er kommet en regning vedr. indsamlings-hjemmeside. Det er uafklaret, hvem der bør afholde udgiften. Mads finder selv en afklaring. C. Revisionserklæring vedr. indsamlingen til nationalparkcentret er kommet og sendes videre til indsamlingsnævnet. D. Else Ø. har spurgt til det helt konkrete tal for indsamlingen. Der mangler 21.500 kroner for at være i mål. Vi kører frem til 30. juni. E. Naturplejenetværket er på vej til at lukke ned. Måske kan vi få lidt af formuen til nationalparkcentret. Det vil vi forsøge at argumentere for ved næste møde i naturplejenetværket. F. Der har været rådsmøde, hvor det blev oplyst, at Nationalpark Thy har skaffet 118 mio. kr. til projekter i 2008-2018. Et af de kommende projekter, som bestyrelsen vil søge penge til, relaterer sig til formål 1 (medvirke til mere sammenhængende natur) og handler om, at der etableres en korridor mellem Ålvand Klithede og Vangsaa Klithede.
4. Nyt fra kasserer: A. Der er 85 indbetalinger af kontingent for i år - svarende til 135 medlemmer. Det dækker over 38 enkeltpersoner, 44 husstandsmedlemskaber og tre firmaer/foreninger. B. Saldo dags dato er 18.941 kroner. C. Lone forfatter en tekst, der kan bruges af PNM til at opkræve/rykke for kontingent.
5. Cathrine: A. Hvem vil være med til at bemande standen ved Naturmødet i Hirtshals 24. maj? CLS laver en doodle (også mht bustransport), der sendes til alle frivillige. B. Gruppen af frivillige i Stenbjerg (Info-huset) vil mødes hver anden måned i sommerhalvåret, hvor der vil være et fælles oplæg om noget aktuelt. CLS vil fortælle om et naturprojekt, Grethe Johansen (frivillig) vil fortælle om De Sorte Huse. OBS!. CLS vil sammen med Else Ø. og MA indkalde alle de frivillige til et stormøde, hvor frivilligstrategien og Nationalpark Thy VENNERs nye vedtægter præsenteres - også med henblik på valg af fire repræsentanter for aktiviteterne til bestyrelsen i NPT VENNER. Vi taler om, at det passende kunne holdes inden for en måned - og mødestedet kunne være Vorupør Gl. Skole.
6. Charlotte er ikke med til vores møde. Der er ikke rigtig noget nyt fra Lodbjerg Fyr, bortset fra: HUSK indvielse 25. maj.
7. a. PNM (turleder) rapporterer fra årets første gå i gang-tur 2. april. Der var 70 deltagere med udgangspunkt i Lodbjerg Fyr, hvor fyrmøster Charlotte Katbjerg fortalte lidt. Turledere/fortællere resten af foråret er næsten på plads. Der er to ledige, hvilket hurtigt løses. PNM tager 18. juni og KM tager 25. juni. B. Første cykeltur 14.

maj. Tre-fire nye er med til at arrangere. "Det kører på skinner", siger KM. A+B Alle ture er lagt på thy360.dk plus i folderen "Arrangementer i Nationalpark Thy". KM sender cykeltursoversigter til PNM, der lægger på vores hjemmeside. C. Stivogter: Der har været et møde med NST (Morten Stummann om fordeling af opgaverne. 40 mødte op. NST har ingen penge og vil høre, om stivogterne kan hjælpe med at vedligeholde pæle. Der synes ikke at være den store interesse i at agere håndværker (men muligvis kan der laves en lille gruppe, der vil male pæle). Stivogterne vil generelt ikke være med til mere, end de gør nu - holde øje med stier, lægge foldere i beholdere og holde stien ryddelig og pæn, dvs. rydde affald, klippe grene og melde ind, hvis der er større skader. CLS og PNM melder tilbage til Morten Stummann, hvad der er stemning for. Bo Immersen (Nationalpark Thy-sekretariatet) er ved at lave en oversigt over stiernes sværhedsgrad: let, middel eller svær - og det er stivogterne blevet bedt om at medvirke til.

8. Forud for mødet har KT sendt et forslag med tre punkter om, hvordan de frivillige kan vælges og indtræde i bestyrelsen. Det diskuterer vi. Punkt 1 og 2 er ok. Men punkt tre harmonerer ikke med vedtægtsændringen, som den er efter generalforsamlingen (konklusion: de fire valgte kan ikke selv vælge, hvor længe de kan sidde i bestyrelsen). Herefter diskuterer vi gruppestrukturen. Vi er enige om at vælge fire grupper, hvorfra der skal vælges ét medlem af bestyrelsen: 1. Stenbjerg, 2. Lodbjerg 3. Aktive formidlere og 4. Naturpleje/stivogtere. MA: Det er et dynamisk foretagende. MA vil sende et oplæg ud til os alle, og så kan vi svare på det (send til alle), sådan at vi når frem til enighed. Vi taler om, at der enten kan vælges fire repræsentanter allerede på det møde, der indkaldes til for alle frivillige inden sommerferien - eller at kandidaterne er klar senest til vores første bestyrelsesmøde efter sommerferien.
Tilføjelse Post Scriptum fra Mads: Til orientering: Der er aftalt "stormøde" på Vorupør skole d. 15/5 kl 15.30 -17.00. Og der lægges op til valg af repræsentanter til bestyrelsen fra aktivitets grupperne. Dvs at vi senest på bestyrelsesmødet d. 6/5, skal være nået til enighed om sammensætning af grupperne, og hvilke politiker, på området, vi kører efter. Det, af Mads Agerholm, udsendte oplæg med kommentar, kører videre, til endelig konklusion d. 6/5.
9. Ansøgning fra BFN om deltagelse i temadag. Vi vil gerne give 1000 kroner i tilskud.
10. Ingen.
11. Næste møde er 6. maj kl. 16 på VUC.